
RP.0002.76.2023

Protokół nr LXXVI/2023

z obrad LXXVI sesji Rady Powiatu Białostockiego VI kadencji

w dniu 20 kwietnia 2023 r.

w Starostwie Powiatowym w Białymstoku

Obrady  LXXVI  sesji  Rady  Powiatu  Białostockiego  VI  kadencji  w  dniu  20
kwietnia  
2023 roku o godzinie 1000, otworzył Przewodniczący Rady Powiatu Białostockiego
–  
Pan Zenon Żukowski.

Na  wstępie  powitał  członków  Zarządu,  wszystkich  Radnych  oraz
zaproszonych  gości  
(lista obecności stanowi zał. nr 1, 2, 3). 

W obradach LXXVI sesji Rady Powiatu Białostockiego wzięli udział zaproszeni
goście:

 Pani Marta Szczuka – Skarbnik Powiatu Białostockiego,

 Pani Małgorzata Nowik – Sekretarz Powiatu Białostockiego, 

 Pani  Magdalena  Zinówko  -  Siłkowska  –  Radca  Prawny  Starostwa
Powiatowego  
w Białymstoku,

 Pani  Mirosława  Drewnowska  –  Dyrektor  Wydziału  Geodezji,  Katastru  i
Nieruchomości, 

 Pani  Agnieszka  Polińska  Żukowska  –  p.o.  Dyrektora  Wydziału  Spraw
Społecznych  
i Zarządzania Kryzysowego,

 Pani Julita Skiepko – Dyrektor Wydziału Kultury, Sportu, Turystki i Promocji,

 Pan Mateusz Nikitiuk – Powiatowy Rzecznik Konsumentów,

 Pan Marek Jędrzejewski – Dyrektor PZD  w Białymstoku,

 Pani Magdalena Waszczeniuk – Zastępca Dyrektora Powiatowego Zarządu
Dróg  
w Białymstoku,

 Pani Elżbieta Anna Turczewska – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy
Rodzinie  
w Białymstoku,

 Pani Urszula Łapińska – Dyrektor SP ZOZ w Łapach,
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 Pani  Beata  Sikora  –  Zastępca  Dyrektora  ds.  ekonomicznych/  Główna
Księgowa w SP ZOZ w Łapach,

 Pani Joanna Kondzior – Zastępca Dyrektora ds. organizacji i ewidencji PUP 
w Białymstoku,

 Pan Jan Steckiewicz – Dyrektor DPS w Choroszczy,

 Pani Marta Pasieka – Dyrektor DPS w Uhowie, 

 Pan Józef Domaszuk – Dyrektor DPS w Czerewkach,

 Pani Anna Giesko – Dyrektor PDS w Jałówce,

 Pan Marian Sacharewicz – Dyrektor Powiatowego Środowiskowego Domu
Samopomocy w Łaźniach,

 Pani  Katarzyna  Karczewska  –  Dyrektor  Domu  Dziecka  w  Supraślu  i
Rodzinnego Domu Dziecka w Supraślu,

 Pani Katarzyna Kużel – Kierownik Działu Administracyjno – Kadrowego w
Centrum  Administracyjnym  Obsługi  Placówek  Opiekuńczo  –
Wychowawczych w Krasnem.

Przewodniczący Rady  Powiatu  Białostockiego  –  Pan  Zenon  Żukowski
stwierdził,
iż na podstawie listy obecności w obradach uczestniczy 27 radnych, co stanowi
quorum przy którym Rada Powiatu może obradować i podejmować prawomocne
uchwały.

 

W  obradach  LXXVI  sesji  Rady  Powiatu  Białostockiego  uczestniczyli:  Pan
Andrzej  Babul,  Pani  Bożena  Bieryło,  Pani  Maria  Busłowska,  Pani  Barbara
Grabowska, Pan Roman Czepe (Wicestarosta Powiatu Białostockiego), Pani Jolanta
Den, Pan Jan Gradkowski (Członek Zarządu Powiatu Białostockiego),  Pani Anna
Grycuk,  Pan  Andrzej  Gąsowski,  Pan  Mariusz  Gołaszewski  (Wiceprzewodniczący
Rady Powiatu Białostockiego), Pani Elżbieta Jaroszuk, Pan Jan Kaczan, Pan Paweł
Kondracki  (Wiceprzewodniczący  Rady  Powiatu  Białostockiego),  Pan  Michał
Kozłowski, Pan Jan Krzewski, Pan Rafał Łada, Pan Zdzisław Łukaszewicz (Członek
Zarządu Powiatu  Białostockiego),  Pani  Bożena Nienałtowska,  Pan  Jan  Bolesław
Perkowski  (Starosta  Powiatu  Białostockiego), Pani  Sylwia  Rząca,  Pani  Jadwiga
Piotrowska,  Pan Eugeniusz Siemieniuk,  Pan Henryk Suchocki  (Członek Zarządu
Powiatu Białostockiego), Pan Sebastian Ptaszyński, Pani Tamara Maria Tyszkiewicz
– Winogrodzka, Pan Bogdan Zdanowicz, Pan Zenon Żukowski. 

Ad 2. Przedstawienie porządku obrad.

Przewodniczący  Rady  –  Pan  Zenon  Żukowski  poinformował,  iż  porządek

dzienny  

LXXVI sesji Rady Powiatu Białostockiego został przesłany Radnym. Jednocześnie
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zapytał  

o uwagi do porządku obrad.

Pani  Jolanta  Den  –  Radna  Powiatu  Białostockiego  zgłosiła  wniosek  o

przesunięcie  punktów porządku obrad  sesji  t.  j.  punktów nr  9,  10,  11,  12 na

początek porządku obrad.

Pan Jan Bolesław Perkowski – Starosta Powiatu Białostockiego złożył wniosek 

o 5 minutową przerwę Klubową. 

Przewodniczący Rady ogłosił 5 minutową przerwę Klubową. 

Przewodniczący Rady – Pan Zenon Żukowski zarządził głosowanie w sprawie

przesunięcia punktu 9 na punkt nr 3. 

Rada  Powiatu  Białostockiego  przy  18  głosach  „za”,  3  głosach
„przeciw” oraz 3 głosach „wstrzymujących się” (zał. nr 4) wprowadziła
ww. zmianę porządku obrad sesji.

Przewodniczący Rady – Pan Zenon Żukowski zarządził głosowanie w sprawie

przesunięcia punktu 10 na punkt nr 4. 

Rada  Powiatu  Białostockiego  przy  17  głosach  „za”,  3  głosach
„przeciw” oraz 5 głosach „wstrzymujących się” (zał. nr 5) wprowadziła
ww. zmianę porządku obrad sesji.

Przewodniczący Rady – Pan Zenon Żukowski zarządził głosowanie w sprawie

przesunięcia punktu 11 na punkt nr 5. 

Rada  Powiatu  Białostockiego  przy  17  głosach  „za”,  3  głosach
„przeciw” oraz 5 głosach „wstrzymujących się” (zał. nr 6) wprowadziła
ww. zmianę porządku obrad sesji.

Przewodniczący Rady – Pan Zenon Żukowski zarządził głosowanie w sprawie

przesunięcia punktu 12 na punkt nr 6. 

Rada  Powiatu  Białostockiego  przy  18  głosach  „za”,  3  głosach
„przeciw” oraz 4 głosach „wstrzymujących się” (zał. nr 7) wprowadziła
ww. zmianę porządku obrad sesji.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Białostockiego  –  Pan  Zenon  Żukowski
przedstawił zebranym zmieniony porządek obrad:

1. Otwarcie obrad LXXVI sesji Rady Powiatu Białostockiego.
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2. Przedstawienie porządku obrad.

3. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Łapach za 2022 rok.

4. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia straty netto Samodzielnego Publicznego
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Łapach za 2022 rok.

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Białostockiego na rok
2023.

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu
Białostockiego na lata 2023 – 2034.

7. Przyjęcie sprawozdania z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów w
Białymstoku za 2022 r.

8. Przyjęcie informacji o realizacji „Programu współpracy Powiatu Białostockiego 
z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi
działalność pożytku publicznego za rok 2022”.

9.  Przyjęcie  sprawozdania  z  realizacji  zadań  z  zakresu  pieczy  zastępczej  -
informacja  PCPR  
w Białymstoku i innych powiatowych jednostek organizacyjnych pieczy zastępczej
za 2022 r. oraz wykaz potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej na 2023 r.

10.  Przyjęcie  sprawozdania  z  realizacji  zadań  z  zakresu  pomocy  społecznej  -
informacja  
z  działalności  PCPR  w  Białymstoku  i  innych  powiatowych  jednostek
organizacyjnych pomocy społecznej  za 2022 r.  oraz wykaz potrzeb w zakresie
pomocy społecznej na 2023 r.

11.  Przyjęcie  sprawozdania  z  wykorzystania  środków  Państwowego  Funduszu
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2022 r.

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej w
Powiecie Białostockim.

13.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  powierzenia  Gminie  Czarna  Białostocka
prowadzenia  zadań  
z  zakresu  bieżącego  utrzymania  dróg  powiatowych  na  terenie  miasta  Czarna
Białostocka  
w 2023 roku, z wyłączeniem zimowego utrzymania.

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Samodzielnego
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Łapach.

15. Interpelacje i zapytania Radnych.

16. Informacja Starosty o pracach Zarządu między sesjami Rady.

17. Przyjęcie protokołu z obrad LXXV sesji Rady Powiatu Białostockiego.
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18. Sprawy różne.

19. Zamknięcie obrad LXXVI sesji Rady Powiatu Białostockiego.

Ad 3.   Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania  

finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w

Łapach  

za 2022 rok.

Pani  Beata  Sikora  –  Zastępca  Dyrektora  ds.  ekonomicznych/  Główna

Księgowa w SP ZOZ w Łapach przedstawiła zebranym projekt uchwały w sprawie

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego

Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  w  Łapach  

za 2022 rok (zał. nr 8).

Pan Michał Kozłowski – Radny Powiatu Białostockiego zaznaczył, iż POZ w

Łapach,  który jest prowadzony przez SP ZOZ w Łapach w 2018 roku posiadał

zapisanych około 1 000 pacjentów, po 3 latach działalności zapisanych jest 3 000

osób  do  lekarzy,  2 900  osób  do  usługi  pielęgniarskiej  i  około  1 400  osób  do

położnej.  Dodał,  iż  ilość  zapisanych  pacjentów  do  ww.  POZ-tu  powoduje,  że

placówka jest  jedną z większych POZ-tów w powiecie.  Wyjaśnił,  iż  wobec ww.

informacji  placówka  powinna  utrzymywać  się  sama,  a  w  2022  r.  została

wygenerowana strata finansowa w wysokości 670 000 zł. Zaznaczył, iż inne POZ-

ty  nie  mają  takich  problemów  finansowych,  a  posiadają  mniej  zapisanych

pacjentów.  Dodał,  iż  Rada  Powiatu  Białostockiego  mając  mieszkańców  w  15

gminach, nie powinna pokrywać zadłużenia POZ-tu w Łapach dla 3 000 pacjentów

pochodzących  z  jednej  miejscowości.  Zaznaczył,  iż  ww.  sytuacja  powinna być

uregulowana, aby w 2023 r. spróbować wyprowadzić sytuację finansową POZ-tu

do  poziomu  „normalnego  zbilansowania  wydatków  i  dochodów”,  które  są

przeznaczane na pacjenta. 

Pan  Jan  Bolesław  Perkowski  –  Starostwa  Powiatu  Białostockiego

odpowiedział,  iż  

w Gminie Łapy mieszka około 22 000 ludzi, a do POZ-tu jest zapisanych 3 000,

chodź Szpital  stale stara się pozyskać nowych pacjentów. Wyjaśnił,  iż  niektóre

POZ-ty są placówkami prywatnymi, gdzie właścicielem i pracownikiem jest lekarz,

a  ich  lokale  są  mniejsze  

i  skromniejsze.  Dodał,  iż  budynek POZ-tu w Łapach zbudowany został   latach
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70/80.,  który  dopiero  w  obecnej  kadencji  został  gruntownie  odremontowany.

Poinformował,  iż  Powiat  Białostocki  uzyskał  dofinansowanie  od  Marszałka

Województwa Podlaskiego na uporządkowanie terenu wokół przychodni oraz na

budowę  parkingu.  Zaznaczył,  iż  Pani  Dyrektor  SP  ZOZ-u  w  Łapach  stara  się

pozyskiwać nowych pacjentów oraz robi wszystko, aby koszty działalności były

niższe.  Zaznaczył,  iż  Zarząd  Powiatu  Białostockiego  uzyskał  

5 000 000 zł dofinansowania z Programu Polski Ład (wkład własny powiatu wynosi

1 000 000 zł) na 3 zadania realizowane przez Szpital w Łapach, ale z przetargu

kwota realizacji zadań wyniosła 7 000 000 zł.  Poinformował, iż w ww. przetargu

do  realizacji  inwestycji  

w  Czarnej  Białostockiej  nie  przystąpiła  żadna  firma,  co  przyczyni  się  do

wydłużenia  czasu realizacji  ww.  zadania.  Dodał,  iż  wobec ww.  sytuacji  Zarząd

Powiatu  Białostockiego  wycofał  wniosek  z  Polskiego  Ładu  i  złożył  nowy  na

wykonanie POZ-tu w Czarnej Białostockiej oraz wyremontowanie jednego oddziału

w szpitalu. 

Pan Roman Czepe – Wicestarosta Powiatu Białostockiego dopowiedział,  iż

POZ w Łapach gwarantuje wysoką jakość usług. Zaznaczył, iż Narodowy Fundusz

Zdrowia przeznacza środki finansowe na pacjenta zapisanego do przychodni, a

nie  leczonego,  więc  w interesie  lekarzy  jest  takie  działanie,  aby  jak  najmniej

pacjentów kierować do specjalistów, ponieważ koszt leczenia generowany jest ze

środków  POZ-tu.  Zaznaczył,  iż  POZ  w  Łapach  nie  oszczędza  

i  wykonuje  takie badania,  które są potrzebne dla pacjentów.  Dodał,  iż  POZ w

Czarnej  Białostockiej  również  będzie  musiał  na  początku  swojej  działalności

pozyskać pacjentów, gdzie w Gminie mieszka około 12 000 osób,  a w samym

mieście  9 000.  Wyjaśnił,  iż   otwarcie  

POZ-tu w Czarnej Białostockiej powoli również będzie zapewniać wysoką jakość

usług dla pacjentów. Poinformował, iż POZ powstaje w Czarnej Białostockiej, a nie

w Wasilkowie, ponieważ Burmistrz Czarnej Białostockiej wystosował do Zarządu

Powiatu  Białostockiego  ww.  propozycję.  Dodał,  iż  gdyby  Zarząd  Powiatu

Białostockiego  otworzył  POZ  w  Supraślu,  (do  czego  również  były  przymiarki,

chodź  nie  doszło  do  podpisania  porozumienia  z  istniejącym  tam  

POZ-tem), to Rada Powiatu Białostockiego również musiałaby przeznaczyć środki

finansowe na jego utrzymanie. Poinformował, iż w planach również było otwarcie

POZ-tu w Choroszczy, do czego także nie doszło, ponieważ został otwarty przy

Szpitalu Psychiatrycznym.
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Pani Urszula Łapińska – Dyrektor SP ZOZ w Łapach dopowiedziała, iż POZ w

Łapach zaczął  działać od lutego 2018 r.,  gdzie pozyskano 338 deklaracji,  a w

chwili obecnej jest ich już 7 324. Dodała, iż zatrudnieni lekarze mają podpisane

umowy kontraktowe ponieważ pracują w innych placówkach, a także w placówce

należy  zapewnić  opiekę  medyczną  od  godz.  8:00  do  18:00,  a  gdyby  były

podpisane  umowy  o  pracę,  wtedy  czas  zatrudnienia  byłby  taki,  jaki  jest  

w  kodeksie  pracy.  Poinformowała,  iż  dzieci  mają  zapewnione  świadczenia

zdrowotne  

w POZ-cie  od 8:00  do 18:00.  Dodała,  iż  POZ w Łapach  świadczy  wiele  usług

leczenia dla pacjentów. Zaznaczyła, iż inne placówki POZ nie posiadają kosztów

pośrednich,  takich  jak  ma  POZ  w  Łapach,  co  przy  braków  takich  kosztów

placówka mogłaby mieć o 300 000 zł mniejsze koszty utrzymania. Dodała, iż na

wysokie koszty utrzymania palcówek służby zdrowia ma również wpływ wzrost

wynagrodzeń  personelu  medycznego.  Poinformowała,  iż  wzrost  płac  

w ubiegłym roku  skutkował dla Szpitala w Łapach obciążeniem finansowym w

wysokości 3 000 000 zł. Wyjaśniła, iż Narodowy Fundusz Zdrowia nie pokrywa ww.

kosztów.  Poinformował,  iż  od  1  maja  2023  r.  w  POZ-cie  w  Łapach  będzie

wykonywana  usługa  –  transport  sanitarny,  co  przyczyni  się  do  podwyższenia

stawki  kapitacyjnej  na  podopiecznych  oraz  planowane  jest  utworzenie  opieki

koordynowanej.  Wyjaśniła,  iż  opieka koordynowana polega na tym, że pacjent

pozostaje  pod  opieką  POZ-tu  i  „czasami  trafia  do  specjalisty”,  co  stanowi

uproszczoną  procedurę,  ponieważ  pacjent  nie  będzie  musiał  posiadać

skierowania,  a  zostanie  zapewniona  mu  wizyta  u  specjalisty   lub  konsultacja

lekarza  POZ  ze  specjalistą.  Poinformowała,  iż  w  ww.  zakresie  NFZ  proponuję

niższą  stawkę  godzinową  –  80  zł,  która  obecnie  kształtuje  się  

w wysokości od 100 do 170 zł za godzinę pracy lekarza za konsultację. Dodała, iż

Szpital  

w Łapach analizuje wszystkie działania pod względem zwiększenia przychodów

oraz zmniejszenia kosztów prowadzenia placówek. Zaznaczyła, iż część kosztów

nie  jest  zależna  od  Szpitala  np.  wysokość  płacy  minimalnej  dla  personelu

medycznego, czy ceny leków. 

Pan Mariusz Gołaszewski – Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Białostockiego

zaznaczył,  iż  Szpital  w  Łapach  oraz  POZ  w  Łapach  stale  rozwija  się  poprzez

zwiększenie dostępności usług medycznych dla wszystkich mieszkańców. Dodał,

iż  nie  tylko  Gmina  Łapy  korzysta  

z  usług medycznych szpitala  i  POZ-tu,  ale również  wszystkie  gminy ościenne.
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Zaznaczył,  iż  Radni  powinni  wspierać  Panią  Dyrektor  SP  ZOZ-u  w  Łapach  w

działaniach  na  rzecz  szpitala,  

a  także  podziękował  wszystkim  pracownikom  szpitala  za  działania  na  rzecz

placówki oraz pracę w trudnych warunkach. 

Pan Michał Kozłowski – Radny Powiatu Białostockiego dodał, iż nie można

stale pokrywać strat Szpitala lub POZ-tu w Łapach. Zaznaczył, iż pewne koszty są

nie  do  przeskoczenia,  a  jeśli  zachodzi  taka  potrzeba,  to  Rada  Powiatu

Białostockiego  przeznacza  środki  finansowe  na  inwestycje  prowadzone  w  ww.

placówkach.  Dodał,  iż  Narodowy  Fundusz  Zdrowia  finansuje  

w taki sam sposób wszystkie szpitale i  wszystkie POZ- ty. Zaznaczył, iż należy

zastanowić się nad tym, aby prowadzić ww. placówki tak, aby koszty zaczęły się

bilansować, a nie stale przynosić straty.  

 Pan  Eugeniusz  Siemieniuk  –  Radny  Powiatu  Białostockiego  zaznaczył,  iż

Narodowy  Fundusz  Zdrowia  finansuje  prowadzenie  placówek  zdrowotnych  ze

składek. Dodał, iż pacjenci przepisują się do poradni, które świadczą coraz wyższe

usługi,  więc  z  biegiem  czasu  POZ  

w Łapach oraz w Czarnej Białostockiej może mieć ich mniej i nadal Rada Powiatu

będzie musiała pokrywać straty finansowe z pieniędzy wszystkich mieszkańców

Powiatu Białostockiego.   

Pan  Andrzej  Gąsowski  –  Radny  Powiatu  Białostockiego  powiedział,  że

rozumie  troskę  

o finanse publiczne, natomiast ze smutkiem przyjmuje informację, że deklaracje 

3 000 mieszkańców korzystających z usług POZ-tu w Łapach traktuje się jako

przywilej  

i obarcza się tym mieszkańców Łap. Dodał, że każdy mieszkaniec powiatu może

skorzystać  

z usług POZ-tu w Łapach. Zaznaczył,  że od 2018 roku zwiększyła się zarówno

jakość usług, jak i liczba deklaracji osób korzystających z POZ-tu. Zaznaczył, że

warto  zachęcać  mieszkańców  Powiatu  Białostockiego  do  korzystania  z  usług

medycznych  placówek  Powiatu  Białostockiego  w  Łapach  poprzez  prowadzenie

akcji promocyjnych. 

Pan Jan Bolesław Perkowski – Starosta Powiatu Białostockiego zaznaczył, że

od 1999 r.  (od powstania Powiatu  Białostockiego)  do 2018 roku  w SP ZOZ w

Łapach  prowadzono  mało  inwestycji.  Wyjaśnił,  że  przez  20  lat  mieszkańcy
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Powiatu  Białostockiego  musieli  szukać  podstawowej  opieki  zdrowotnej  u

specjalistów  w  Białymstoku  i  dopiero  w  2016  roku  przy  wspólnej  działalności

koalicji  i  opozycji  udało  się  to  zmienić.  Przypomniał,  iż  Radni  Powiatu

Białostockiego w 2017 roku na sesji Rady podjęli historyczną decyzję o budowie

oddziału chirurgicznego i OIT-u w Szpitalu w Łapach. Poinformował, że jeden POZ

w  Łapach  jest  niewystarczający,  dlatego  też  powstaje  kolejny  w  Czarnej

Białostockiej.  Dodał,  że  POZ  

w Łapach zapewnia odpowiedni poziom leczenia, a Rada Powiatu Białostockiego

zgodnie  

z hasłem „z sercem do ludzi” powinna ratować ludzkie zdrowie niezależnie od

poniesionych kosztów.  Dopowiedział,  że  ustalanie  limitów deklaracji  pacjentów

może nie  mieć  sensu z  racji  ciągłych zmian  min.  wzrastających wynagrodzeń

lekarzy,  czy  personelu  medycznego.  Podziękował  wszystkim  Radnym  Powiatu

Białostockiego  za  wspólną  pracę  na  rozwój  służby  zdrowia  w  Powiecie

Białostockim.

Pan Sebastian Ptaszyński – Radny Powiatu Białostockiego podziękował pani

Dyrektor SP ZOZ w Łapach Urszuli Łapińskiej za trud włożony w funkcjonowanie

placówki.

Innych pytań i uwag nie zgłoszono.

 Następnie opinie do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego

sprawozdania  finansowego  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki

Zdrowotnej w Łapach za 2022 rok przedstawiła:

•   Pani  Sylwia  Rząca  –  Przewodnicząca  Komisji  Zdrowia,  Pomocy  Społecznej  i

Spraw Rodziny – opinia pozytywna.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Białostockiego  zarządził  głosowanie  nad

projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Łapach  za 2022 rok.

Rada Powiatu Białostockiego przy 22 głosach „za” oraz 4 głosach

„wstrzymujących się” (zał. nr 9) podjęła uchwałę Nr LXXVI/537/2023 z

dnia  20  kwietnia  2023  r.  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego

sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki

Zdrowotnej  w  Łapach  za  2022  rok

(zał. nr 10).
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Ad 4. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia straty netto Samodzielnego
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Łapach za 2022 rok.

Pani  Beata  Sikora  –  Zastępca  Dyrektora  ds.  ekonomicznych/  Główna

Księgowa w SP ZOZ w Łapach przedstawiła zebranym projekt uchwały w sprawie

pokrycia straty netto Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w

Łapach za 2022 rok (zał. nr 11).

Pytań oraz uwag nie zgłoszono.

Następnie  opinie  do  projektu  uchwały  w  sprawie  pokrycia  straty  netto
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki  Zdrowotnej  w Łapach za 2022 rok
przedstawiła:

•  Pani  Sylwia  Rząca  –  Przewodnicząca  Komisji  Zdrowia,  Pomocy  Społecznej  i

Spraw Rodziny – opinia pozytywna.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Białostockiego  zarządził  głosowanie  nad
projektem uchwały w sprawie pokrycia straty netto Samodzielnego Publicznego
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Łapach za 2022 rok.

Rada Powiatu Białostockiego przy 24 głosach „za” oraz 2 głosach

„wstrzymujących się” (zał. nr 12) podjęła uchwałę Nr LXXVI/538/2023 z

dnia  

20  kwietnia  2023  r.  w  sprawie  pokrycia  straty  netto  Samodzielnego

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Łapach za 2022 rok  (zał. nr

13).

Ad  5.    Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Powiatu  

Białostockiego na rok 2023.

Pani Marta Szczuka – Skarbnik Powiatu Białostockiego przedstawiła zebranym

projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Białostockiego na rok 2023

(zał. nr 14).

Pan  Bogdan  Zdanowicz  –  Radny  Powiatu  Białostockiego  zapytał  w  jakiej

wysokości  są  przeznaczane  środki  finansowe  na  upowszechnianie  kultury

fizycznej w Powiecie Białostockim. Dopytał o środki finansowe przeznaczone dla

Powiatowego Szkolnego Związku Sportowego.
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Pani Julita Skiepko –  Dyrektor Wydziału Kultury, Sportu, Turystki i Promocji

odpowiedziała, że Powiatowy Związek w związku ze złożonym wnioskiem w tym

roku otrzyma dotację w wysokości około 4 000 zł. 

Pan Bogdan Zdanowicz – Radny Powiatu Białostockiego stwierdził, że jest to

zbyt  niska  kwota  dla  organizacji,  która  przez  wiele  lat  organizuje  zawody

sportowe dla młodzieży szkolnej. 

Pani  Tamara  Maria  Tyszkiewicz  –  Winogrodzka  –  Radna  Powiatu

Białostockiego zapytała,  czy planowane jest przekazanie środków finansowych

na promowanie Powiatu Białostockiego poprzez działalność klubów sportowych.

Pani Julita Skiepko –  Dyrektor Wydziału Kultury, Sportu, Turystki i Promocji

odpowiedziała, że wszystkie kluby sportowe, stowarzyszenia i organizacje mają

możliwość  składania  ofert  w  ramach  otwartego konkursu,  po  czym otrzymują

środki,  jeżeli  wydarzenie  jest  zgodne  z  celem  konkursu.  Dodała,  że  od

poprzedniego roku na stadionie w Białymstoku organizowana jest przez Powiat

Białostocki  impreza  lekkoatletyczna,  gdzie  wszystkie  szkoły  oraz  kluby  mają

prawo wziąć w niej udział. 

 Pani  Tamara  Maria  Tyszkiewicz  –  Winogrodzka  –  Radna  Powiatu

Białostockiego  zapytała,  jaka  jest  łączna  kwota  przeznaczana  na  promocję

powiatu poprzez kluby sportowe.

Pani Julita Skiepko –  Dyrektor Wydziału Kultury, Sportu, Turystki i Promocji

odpowiedziała,  że  w  tym  roku  Powiat  Białostocki  przeznaczył  na  działalność

sportową środki finansowe w wysokości 30 000 zł. Dodała, iż poprzez dużą ilość

złożonych wniosków przez kluby ww. kwota została zwiększona o 16 000 zł. 

Pan Bogdan Zdanowicz – Radny Powiatu Białostockiego zapytał o zmiany w

wydatkach finansowych na zwiększenie dotacji  dotyczącej  letniego utrzymania

dróg  w  Gminie  Tykocin  

i w Gminie Czarna Białostocka. 

Pan  Marek  Jędrzejewski  –  Dyrektor  PZD  w  Białymstoku  odpowiedział,  iż

Gmina Czarna Białostocka na ww. cel w 2022 roku otrzymała dotacje w wysokości

32 000 zł, a Gmina Tykocin nie podpisała stosownego porozumienia, dlatego też

w tym roku Powiat Białostocki zleci Gminie Tykocin wykonanie robót na odcinku

Tykocin – Kiermusy - Nieciece – Łopuchowo. 
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Pan Bogdan Zdanowicz – Radny Powiatu Białostockiego zapytał, dlaczego na

ww. cel przeznaczane są tak niskie środki finansowe. Dopytał o zakres prac. 

Pan Marek Jędrzejewski – Dyrektor PZD w Białymstoku odpowiedział, iż w

Gminie  Czarna  Białostocka  zakres  prac  obejmuje:  zbieranie  papierków  z

trawników  oraz  koszenie  trawników,  utylizacja  trawy,  zamiatanie  chodników,

naprawa płytek chodnikowych. Dodał, iż prace wykonywane na drodze w Gminie

Tykocin  będą  związane  ze  zbieraniem  nadmiaru  gruntu  

z  poboczy  gruntowych wraz  z  wycinką i  karczowaniem krzaków na odcinku o

długości  około  

4 km drogi powiatowej. 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

Następnie opinie do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu

Białostockiego na rok 2023 przedstawili:

• Pan Andrzej Babul – Przewodniczący Komisji Infrastruktury Technicznej – opinia

pozytywna, 

 Pani Sylwia Rząca – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i

Spraw Rodziny – opinia pozytywna,

 Pani Bożena Nienałtowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów –

opinia pozytywna. 

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Białostockiego  zarządził  głosowanie  nad

projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Białostockiego na rok

2023.

Rada  Powiatu  Białostockiego  przy  21  głosach  „za”,  1  głosie

„przeciw”  oraz  

4  głosach  „wstrzymujących  się”  (zał.  nr  15)  podjęła  uchwałę  Nr

LXXVI/539/2023 z dnia 20 kwietnia 2023 r. w sprawie zmian w budżecie

Powiatu Białostockiego na rok 2023 ( zał. nr 16). 

Ad  6.    Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  
Finansowej Powiatu Białostockiego na lata 2023 – 2034.
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Pani Marta Szczuka – Skarbnik Powiatu Białostockiego przedstawiła zebranym

projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Powiatu

Białostockiego na lata 2023 – 2034 (zał. nr 17).

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Następnie  opinie  do  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej

Prognozy Finansowej Powiatu Białostockiego na lata 2023 – 2034 przedstawili:

• Pan Andrzej Babul – Przewodniczący Komisji Infrastruktury Technicznej – opinia

pozytywna,

 Pani  Bożena  Nienałtowska  –  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Finansów  –

opinia pozytywna. 

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Białostockiego  zarządził  głosowanie  nad

projektem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu

Białostockiego  na  lata  

2023 – 2034.

Rada Powiatu Białostockiego przy 24 głosach „za” (zał. nr 18) podjęła
uchwałę Nr LXXVI/540/2023 z dnia 20 kwietnia 2023 r. w sprawie zmiany
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Białostockiego na lata 2023 –
2034 (zał. nr 19). 

O godz. 11:40 ogłoszono 10 minutową przerwę. 

Ad  7.  Przyjęcie  sprawozdania  z  działalności  Powiatowego  Rzecznika
Konsumentów w Białymstoku za 2022 r.

Pan  Mateusz  Nikitiuk  -  Powiatowy  Rzecznik  Konsumentów  przedstawił

zebranym  sprawozdanie z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów w

Białymstoku za 2022 r. (zał. nr 20). 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Rada Powiatu Białostockiego przyjęła  sprawozdanie z działalności

Powiatowego  Rzecznika  Konsumentów  w  Białymstoku  za  2022  r.  do

wiadomości. 
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Ad 8.    Przyjęcie  informacji  o realizacji  „Programu współpracy  Powiatu  
Białostockiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami
prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2022”.

Pani Julita Skiepko – Dyrektor Wydziału Kultury, Sportu, Turystki i Promocji

przedstawiła  zebranym  informację  o  realizacji  „Programu  współpracy  Powiatu

Białostockiego  

z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi

działalność pożytku publicznego za rok 2022” (zał. nr 21).

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Rada  Powiatu  Białostockiego  przyjęła  informację  o  realizacji

„Programu  współpracy  Powiatu  Białostockiego  z  organizacjami

pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność

pożytku publicznego za rok 2022” do wiadomości. 

Ad  9.  Przyjęcie  sprawozdania  z  realizacji  zadań  z  zakresu  pieczy
zastępczej  -  informacja  PCPR  w  Białymstoku  i  innych  powiatowych
jednostek  organizacyjnych  pieczy  zastępczej  za  2022  r.  oraz  wykaz
potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej na 2023 r.

Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu pieczy zastępczej - informacja

PCPR  

w Białymstoku i innych powiatowych jednostek organizacyjnych pieczy zastępczej

za 2022 r. oraz wykaz potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej na 2023 r.

(zał. nr 22) przedstawiła Pani Katarzyna Karczewska – Dyrektor Domu Dziecka w

Supraślu  i  Rodzinnego  Domu  Dziecka  w  Supraślu,  Pani  Katarzyna  Kużel  –

Kierownik  Działu  Administracyjno  –  Kadrowego  w  Centrum  Administracyjnym

Obsługi Placówek Opiekuńczo – Wychowawczych w Krasnem oraz Pani Elżbieta

Anna  Turczewska  –  Dyrektor  Powiatowego  Centrum  Pomocy  Rodzinie  w

Białymstoku.

Pan Andrzej Babul – Radny Powiatu Białostockiego zapytał Panią Dyrektor

PCPR  

w Białymstoku  w jakiej  wysokości  są  ponoszone miesięczne  koszty  dotyczące

utrzymania  dziecka  w  placówkach  opiekuńczo  -  wychowawczych  Powiatu

Białostockiego
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Pani Elżbieta Anna Turczewska – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy

Rodzinie  

w  Białymstoku  odpowiedziała,  iż  koszt  utrzymania  dziecka  w  placówkach

opiekuńczo – wychowawczych będących jednostkami organizacyjnymi powiatu w

roku bieżącym wynosi  od 7 029 zł  do 9 796 zł   i   ustala się go na podstawie

wydatków z  roku  poprzedniego  uwzględniając  liczbę  dzieci  przebywających  w

placówkach  oraz  prognozowany  średnioroczny  wskaźnik  cen  towarów  i  usług

konsumpcyjnych  ogółem, przyjęty w  ustawie  budżetowej.  Zaznaczyła,  iż  

w różnych placówkach koszt jest inny, ale średni wzrost utrzymania dziecka w

placówce  

w stosunku do roku poprzedniego wyniósł od 14 % do 30 %. Dodała, iż wszystko

zależne jest od wydatków oraz potrzeb placówki w danym roku, a także czy w

placówce były wolne miejsca, co również wpływa na wzrost kosztów. 

Pan Andrzej Babul – Radny Powiatu Białostockiego zapytał Panią Dyrektor

PCPR  

w Białymstoku o wzrost kwoty dofinansowania dla rodzin zastępczych. 

 Pani Elżbieta Anna Turczewska – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy

Rodzinie  

w Białymstoku odpowiedziała, iż wzrost dofinansowania dla rodzin zastępczych w

tym roku również wzrósł o 14 %. 

Pan  Andrzej  Babul  –  Radny  Powiatu  Białostockiego  zaznaczył,  iż  koszt

utrzymania podopiecznych w placówce –  Domu Dziecka jest  bardzo wysoki  w

porównaniu do świadczeń przekazywanych dla rodzin zastępczych. Dodał,  iż w

ubiegłym roku wnioskował  do Zarządu Powiatu  o wzrost  środków finansowych

przeznaczanych dla rodzin zastępczych,  po czym otrzymał odpowiedź, iż takie

działanie  nie  jest  możliwe.  Poprosił  Panią  Dyrektor  PCPR  

w Białymstoku o wyjaśnienie ww. sytuacji. Zaznaczył, iż dzieci o wiele lepiej się

rozwijają  

w rodzinach zastępczych, niż w placówkach, a są o wiele słabiej wspierane. 

Pani Elżbieta Anna Turczewska – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy

Rodzinie  

w Białymstoku odpowiedziała, iż oczywiste jest że rodzinna piecza zastępcza jest
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lepszym  rozwiązaniem,  niż  instytucja.  Poinformowała,  iż  jeśli sąd  przed

ustanowieniem  rodziny  zastępczej  sprawdza  jej  sytuację  dochodową  i

mieszkaniową,  opinię  w  tym  zakresie  przesyła  do  Sądu  Powiatowe  Centrum

Pomocy  Rodzinie.   Wyjaśniła,  iż  już  w ubiegłym roku  analizowała  zwiększenie

wsparcia  dla  rodzin  zastępczych w zakresie  utrzymania  dziecka,  co  umożliwia

ustawa  o  wspieraniu  rodziny  i  systemie  pieczy  zastępczej,  poprzez  podjęcie

stosownej  uchwały  przez  Radę  Powiatu.  Poinformowała,  iż  w  Powiecie

Białostockim umieszczone są również dzieci niepochodzące z Powiatu i koszt ich

pobytu jest pokrywany z budżetu innych powiatów. Dodała, iż każdy powiat ma

obowiązek  pokryć  koszty  w  wysokości  100  %.   Dodała,  iż  za  pobyt  dzieci

umieszczonych  w  rodzinach  zastępczych,  które  pochodzą  z  Powiatu

Białostockiego gminy również współfinansują ich pobyt w wysokości od 10% do

50%, w zależności od okresu pobytu w pieczy. Z informacji uzyskanych w roku

ubiegłym z innych powiatów i gmin wynika iż większość z nich nie wyraża zgody

na ponoszenie zwiększonych wydatków w przypadku podwyższenia przez nasz

powiat  wypłacanych  świadczeń  rodzinom  zastępczym.  Zaznaczyła,  iż

podwyższenie  ww.  świadczenia  powinno  również  powodować  podwyższenie

świadczenia dla usamodzielnionych wychowanków, co przyczyni się do większego

wsparcia. Poinformowała, iż Zarząd Powiatu Białostockiego w ubiegłym roku (z

uwzględnieniem  wniosku  PCPR)  zmienił  zasady  wypłacania  świadczeń

fakultatywnych,  aby  wspierać  rodziny,  które  znajdują  się  

w trudnej sytuacji i muszą wobec różnych okoliczności życiowych ponieść wyższe

wydatki  finansowe  na  utrzymanie  dziecka  np.  związane  z  leczeniem  dziecka

(wyższe jednorazowe świadczenie pieniężne). 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono.

Rada  Powiatu  Białostockiego  przyjęła  sprawozdanie  z  realizacji
zadań  
z zakresu pieczy zastępczej - informacja PCPR w Białymstoku i innych
powiatowych  jednostek  organizacyjnych  pieczy  zastępczej  za  2022  r.
oraz wykaz potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej na 2023 r. do
wiadomości. 

Ad  10.  Przyjęcie  sprawozdania  z  realizacji  zadań  z  zakresu  pomocy
społecznej  -  informacja  z  działalności  PCPR  w  Białymstoku  i  innych
powiatowych jednostek organizacyjnych pomocy społecznej za 2022 r.
oraz wykaz potrzeb w zakresie pomocy społecznej na 2023 r.
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Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej - informacja z

działalności PCPR w Białymstoku i innych powiatowych jednostek organizacyjnych

pomocy społecznej za 2022 r. oraz wykaz potrzeb w zakresie pomocy społecznej

na  2023  r.  (zał.  nr  23) przedstawili  Pan  Jan  Steckiewicz  –  Dyrektor  DPS  w

Choroszczy,  Pani  Marta  Pasieka  –  Dyrektor  DPS  

w Uhowie,  Pan Józef Domaszuk – Dyrektor DPS w Czerewkach, Pani Anna Giesko –

Dyrektor PDS w Jałówce oraz Pan Marian Sacharewicz – Dyrektor Powiatowego

Środowiskowego  Domu  Samopomocy  w  Łaźniach  oraz  Pani  Elżbieta  Anna

Turczewska – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Białymstoku. 

Pani  Maria  Busłowska  –  Radna  Powiatu  Białostockiego  podziękowała

wszystkim pracownikom Domu Pomocy Społecznej w Uhowie za prace na rzecz

funkcjonowania  

ww. placówki. 

Pytań i uwag nie zgłoszono.

Rada  Powiatu  Białostockiego  przyjęła  sprawozdanie  z  realizacji
zadań  
z  zakresu  pomocy  społecznej  -  informacja  z  działalności  PCPR  w
Białymstoku  
i innych powiatowych jednostek organizacyjnych pomocy społecznej za
2022 r. oraz wykaz potrzeb w zakresie pomocy społecznej na 2023 r. do
wiadomości.

Ad 11. Przyjęcie sprawozdania z wykorzystania środków Państwowego
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2022 r.

Pani  Elżbieta  Anna Turczewska –  Dyrektor  Powiatowego Centrum Pomocy

Rodzinie  

w Białymstoku  przedstawiła  zebranym sprawozdanie  z  wykorzystania  środków

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2022 r. (zał. nr

24). 

Pytań i uwag nie zgłoszono.
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Rada  Powiatu  Białostockiego  przyjęła  sprawozdanie  z

wykorzystania  środków  Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji  Osób

Niepełnosprawnych w 2022 r. do wiadomości. 

Ad 12.   Podjęcie  uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy  
społecznej  
w Powiecie Białostockim.

Pani Elżbieta Anna Turczewska – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy

Rodzinie  

w Białymstoku przedstawiła zebranym projekt uchwały w sprawie przyjęcia oceny

zasobów pomocy społecznej w Powiecie Białostockim (zał. nr 25). 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Następnie opinie do projektu uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów
pomocy społecznej w Powiecie Białostockim przedstawiła:

 Pani Sylwia Rząca – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i
Spraw Rodziny – opinia pozytywna. 

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Białostockiego  zarządził  głosowanie  nad

projektem uchwały  w  sprawie  przyjęcia  oceny  zasobów pomocy  społecznej  w

Powiecie Białostockim. 

Rada  Powiatu  Białostockiego  przy  19  głosach  „za”  (zał.  nr  26)
podjęła uchwałę Nr LXXVI/541/2023 z dnia 20 kwietnia 2023 r. w sprawie
przyjęcia  oceny zasobów pomocy społecznej  w Powiecie  Białostockim
(zał. nr 27).

Ad  13.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  powierzenia  Gminie  Czarna
Białostocka prowadzenia  zadań z  zakresu bieżącego utrzymania  dróg
powiatowych  na  terenie  miasta  Czarna  Białostocka  w  2023  roku,  z
wyłączeniem zimowego utrzymania.

Pan  Marek  Jędrzejewski  –  Dyrektor  PZD  w  Białymstoku  przedstawił

zebranym  projekt  uchwały  w  sprawie  powierzenia  Gminie  Czarna  Białostocka

prowadzenia zadań z zakresu bieżącego utrzymania dróg powiatowych na terenie
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miasta  Czarna  Białostocka  w  2023  roku,  

z wyłączeniem zimowego utrzymania (zał. nr 28).

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Następnie opinie do projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie Czarna

Białostocka  prowadzenia  zadań  z  zakresu  bieżącego  utrzymania  dróg

powiatowych na terenie miasta Czarna Białostocka w 2023 roku, z wyłączeniem

zimowego utrzymania przedstawił:

 Pan Andrzej  Babul –  Przewodniczący Komisji  Infrastruktury Technicznej  –

Opinia pozytywna. 

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Białostockiego  zarządził  głosowanie  nad

projektem  uchwały  w  sprawie  powierzenia  Gminie  Czarna  Białostocka

prowadzenia zadań z zakresu bieżącego utrzymania dróg powiatowych na terenie

miasta  Czarna  Białostocka  w  2023  roku,  

z wyłączeniem zimowego utrzymania.

Rada  Powiatu  Białostockiego  przy  20  głosach  „za”  (zał.  nr  29)

podjęła uchwałę Nr LXXVI/541/2023 z dnia 20 kwietnia 2023 r. w sprawie

powierzenia  Gminie  Czarna  Białostocka  prowadzenia  zadań z  zakresu

bieżącego  utrzymania  dróg  powiatowych  na  terenie  miasta  Czarna

Białostocka w 2023 roku, z wyłączeniem zimowego utrzymania (zał. nr

30).

Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Łapach.

Pani Małgorzata Nowik – Sekretarz Powiatu przedstawiła zebranym projekt

uchwały  

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Samodzielnego Publicznego Zakładu

Opieki Zdrowotnej w Łapach (zał. nr 31). 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 
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Następnie  opinie  do projektu uchwały  w sprawie rozpatrzenia skargi  na

działalność  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  w  Łapach

przedstawił:

 Pan Andrzej Gąsowski – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji –

skarga bezzasadna. 

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Białostockiego  zarządził  głosowanie  nad

projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Samodzielnego

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Łapach.

Rada Powiatu Białostockiego przy 19 głosach „za” oraz  2  głosach

„wstrzymujących się” (zał. nr 32) podjęła uchwałę Nr LXXVI/542/2023 z

dnia  

20  kwietnia  2023  r.  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działalność

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Łapach (zał.

nr 33). 

Ad 15. Interpelacje i zapytania Radnych.

Pan Sebastian Ptaszyński – Radny Powiatu Białostockiego poinformował, iż

uzyskał pisemną odpowiedź na interpelacje dotyczącą utrzymania czystości na

drogach powiatowych w Gminie Wasilków, gdzie po ich sprawdzeniu stan tych

dróg nie wyglądał tak, aby jakiekolwiek ww. prace były wykonane. 

Pan Jan Bolesław Perkowski – Starosta Powiatu Białostockiego odpowiedział,

iż jeśli auta stoją przy krawędzi jezdni, obok chodników, to zamiatarka nie jest

wstanie wyczyścić pobocza, ponieważ musi omijać ww. pojazdy. Zaznaczył, iż jako

Radny mógł poprosić mieszkańców ulic o nie stawianie aut przy chodnikach oraz

poinformować ich, iż na drogach powiatowych w ww. Gminach PZD w Białymstoku

będzie prowadził akcję sprzątania dróg. Dodał, iż jeśli będzie potrzeba, to PZD

przeprowadzi ww. akcje ponownie. 

Pan Marek Jędrzejewski – Dyrektor PZD w Białymstoku odpowiedział, iż PZD 

w Białymstoku rozpoczął sprzątanie dróg powiatowych od Czarnej Białostockiej

przez Supraśl do Wasilkowa. Zaznaczył, iż w PZD zepsuła się zamiatarka, której

okres  gwarancji  już  się  skończył,  więc  okres  wykonania  ww.  prac  uległ
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wydłużeniu.  Poinformował,  iż  na  

ul. Wojtachowską w Wasilkowie pojechała w dniu 31 marca zamiatarka z firmy

zewnętrznej na interwencję zgłoszoną przez Pana Przewodniczącego Rady. 

Pan Jan Bolesław Perkowski – Starosta Powiatu Białostockiego odpowiedział,

iż dawniej mieszkańcy mieszkający przy drogach gminnych, czy to powiatowych

sami  we  własnym  zakresie  sprzątali  chodniki,  które  są  ulokowane  przy  ich

posesjach, do tego również są zobowiązani, tak samo jak do odśnieżania zimą.

Zaznaczył,  iż  ww.  sytuację  należałoby  sprawdzić,  czy  przed  sprzątaniem  ul.

Wojtachowskiej  w  Wasilkowie  działała  jeszcze  zamiatarka.  Dodał,  iż  pisanie

interpelacji w dużej ilości (około 70 sztuk) nie spowoduje, że zostanie najlepszym

Radnym w Powiecie,  gdyż pracownicy  Starostwa poświęcają  swój  czas  pracy  

w większości na przygotowywanie odpowiedzi.  

Pani Anna Grycuk – Radna Powiatu Białostockiego poprosiła Pana Dyrektora

PZD  

w  Białymstoku  o  ponowne  naprawienie  drogi  do  Dzierniakowa,  ponieważ  po

okresie  zimowym  ww.  droga  ta  jest  w  bardzo  złym  stanie  technicznym.

Podziękowała za posprzątanie dróg powiatowym w Gródku. 

Pan Bogdan Zdanowicz – Radny Powiatu Białostockiego zapytał o inwestycję,

która  została  wstrzymana  na  skrzyżowaniu  ulicy  Szkolnej  z  ulicą  Lipową  w

Dobrzyniewie  Dużym.  Poinformował,  iż  na  ww.  zadanie  zostało  cofnięte

pozwolenie  na  budowę.  Zaznaczył,  iż  projekt  na  ww.  inwestycję  powstawał

jeszcze  za  czasów,  kiedy  Radny  był  Wójtem Gminy  Dobrzyniewo Duże,  gdzie

miało być wybudowane zwykłe skrzyżowanie. Dodał, iż w późniejszym czasie na

ww.  skrzyżowaniu  z  trzema  ulicami  postanowiono  o  wybudowaniu  ronda,  a

obecnie inwestycja jest wstrzymana. Dodał,  iż ww. miejsce jest newralgicznym

miejscem, ponieważ droga ta prowadzi do szkoły, gdzie codziennie są zawożone i

odbierane dzieci.  Zapytał,  kto był  wykonawcą i  ile  kosztowało wykonanie  ww.

projektu. Dopytał kto podjął decyzję o zmianie projektowanego skrzyżowania t. j.

ze  skrzyżowania  na rondo.  Zaznaczył,  iż  nastąpiła  również  zmiana w zakresie

odprowadzania wód, gdzie wcześniej wody opadowe miały wpływać do zbiorników

retencyjnych  odparowujących,  a  przy  nowym  projekcie  wody  miały  być

odprowadzane  do  rowu  melioracyjnego.  Zapytał,  czy  na  wykonanie  nowego

projektu  był  wyłoniony  nowy  wykonawca  projektu,  jeśli  tak,  to  poprosił  o

informację  dotyczącą  trybu  jego  wyłonienia  oraz  kosztu  wykonania  nowego

projektu.  Dopytał  „jaki  był  koszt  odcinka  drogi  

21



z wyłączeniem skrzyżowania od Dobrzyniewa Dużego do Gniłej oraz jaki jest koszt

ronda”.  Zapytał dlaczego ww. inwestycja została wstrzymana i jakie wystąpiły

błędy. Poprosił o ksero pism przesyłanych między gminą, a powiatem dotyczących

ww. inwestycji. Dopytał, czy wobec wstrzymania ww. zadania zostaną poniesione

dodatkowe  koszty.  Zapytał,  kiedy  w  przyszłości  ww.  inwestycja  zostanie

zrealizowana. 

Pan  Zenon  Żukowski  –  Przewodniczący  Rady  Powiatu  Białostockiego

odpowiedział, iż wszystkie odpowiedzi na ww. pytania zostaną przygotowane oraz

przesłane. 

Pan  Bogdan  Zdanowicz  –  Radny  Powiatu  Białostockiego  poinformował,  iż

uzyskał  odpowiedź  na  interpelację  w  sprawie  usprawnienia  ruchu  na

skrzyżowaniu  drogi  powiatowej  

z droga krajową nr 65 w Dobrzyniewie Dużym, która została złożona do GDDKiA z

której  wynika,  iż  ww.  inwestycja  nie  zostanie  wykonana  z  powodu  braku

finansowania. Dopytał, czy Rada Powiatu Białostockiego może sprawie wykonać

pewne prace, aby zapewnić bezpieczeństwo na ww. drodze powiatowej. 

Pan  Marek  Jędrzejewski  –  Dyrektor  PZD  w  Białymstoku  odpowiedział,  iż

niestety „GDDKiA nie widzi problemu, tam gdzie inni widzą problem”. Dodał, iż w

piśmie  odpisano,  że  ww.  problem zniknie  po  wybudowaniu  nowego przebiegu

drogi  S19.  Poinformował,  iż  ustawa  

o  drogach  publicznych  stanowi,  iż  za  przebudowę skrzyżowania  płaci  ten  kto

wnioskuje  

o przebudowę skrzyżowania, a zarządca drogi kategorii wyższej wykonuje roboty.

Zaznaczył, iż koszt przebudowy drogi krajowej może stanowić wysokość połowy

budżetu powiatu. 

Pan Bogdan Zdanowicz – Radny Powiatu Białostockiego dodał, iż najlepszym

rozwiązaniem  poprawiającym  bezpieczeństwo  w  ww.  miejscu  byłoby

wybudowanie sygnalizacji świetlnej. 

Pan Jan Bolesław Perkowski – Starosta Powiatu Białostockiego poinformował,

iż  Zarząd  Powiatu Białostockiego nie  tylko  występował  do GDDKiA o poprawę

bezpieczeństwa  

w  Dobrzyniewie  Dużym,  ale  także  w  Czarnej  Białostockiej.  Zaznaczył,  iż

występuje  duże  prawdopodobieństwo,  iż  jeśli  GDDKiA  wybuduje  wszystkie

obwodnice i trasy, to ww. droga może zostać drogą wojewódzką. 
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Pan Sebastian Ptaszyński – Radny Powiatu Białostockiego zapytał dlaczego

Starostwo  Powiatowe  w  Białymstoku  posiada  22  rachunków  bankowych,  na

których są w różnych wysokościach środki finansowe. 

Pani  Marta  Szczuka –  Skarbnik  Powiatu  Białostockiego odpowiedziała,  iż

Starostwo  Powiatowe  w  Białymstoku  posiada  22  rachunki  bankowe,  które

stanowią rachunki dochodowe oraz wydatkowe. Poinformowała, iż jeśli Starostwo

prowadzi  jakikolwiek  zadanie  związane  

z  pozyskaniem  środków  unijnych,  to  wymogiem  projektów  jest  posiadanie

wyodrębnionego rachunku bankowego.  

Innych interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad 16. Informacja Starosty o pracach Zarządu między sesjami Rady.

      Pan Bogdan Zdanowicz – Radny Powiatu Białostockiego zapytał na jakim

etapie jest wykonanie zjazdu na posesję mieszkańca Gminy Dobrzyniewo Duże.

Pan  Marek  Jędrzejewski  –  Dyrektor  PZD  w  Białymstoku  odpowiedział,  iż

mieszkaniec wnioskuje o wykonanie pewnych robót na drodze powiatowej, która

posiada  gwarancję  robót  wydaną  przez  wykonawcę,  gdzie  inwestorem

przedsięwzięcia była Gmina Dobrzyniewo Duże. Dodał, iż PZD w Białymstoku nie

może przystąpić do wnioskowanych robót, gdzie droga jest objęta gwarancją bez

wiedzy wykonawcy, ponieważ może to spowodować zdjęcie gwarancji. Zaznaczył,

iż  PZD  w  Białymstoku  na  piśmie  zapytał  inwestora  o  możliwość  wykonania

niewielkiego zakresu robót przy jednoczesnym zachowaniu gwarancji. Dodał, iż

odpowiedź jeszcze nie wpłynęła. 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono.

Rada  Powiatu  Białostockiego  przyjęła  informację  Starosty  o
pracach Zarządu między sesjami Rady.

Ad  17.  Przyjęcie  protokołu  z  obrad  LXXV  sesji  Rady  Powiatu

Białostockiego.

23



Przewodniczący  Rady  Powiatu  Białostockiego  –  Pan  Zenon  Żukowski

przypomniał  zebranym, iż  LXXV sesja Rady Powiatu Białostockiego VI  kadencji

odbyła  się  w  dniu  

23 marca 2023 r. Protokół został przesłany wszystkim Radnym drogą e-mailową.

Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi do jego treści.

Uwag  nie  zgłoszono,  wobec  czego  Przewodniczący  obrad  zarządził

głosowanie.  

Rada Powiatu Białostockiego, przy 14 głosach „za” przyjęła protokół 

Nr LXXV/2023 z dnia 23 marca 2023 r.  (zał. nr 34).

Ad 18. Sprawy różne.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Białostockiego  przypomniał  zebranym

Radnym  

o składaniu oświadczeń majątkowych. 

Pan  Mariusz  Gołaszewski  –  Wiceprzewodniczący  Rady  powiatu

Białostockiego zwrócił się do Pana Dyrektora PZD w Białymstoku o weryfikację

prowadzenia inwestycji drogowej realizowanej na odcinku od Łap do miejscowości

Łapy  Osse  w  zakresie  wykonania  chodnika  oraz  przejścia,  a  także  zapór  na

moście,  gdyż  pod  wpływem  wiatru  są  one  przesuwane,  co  stanowi

niebezpieczeństwo.   Dodał,  iż  najlepszym  rozwiązaniem  byłoby,  aby  firma

wykonująca inwestycje nawiozła większą ilość kruszywa, wyrównała i zagęściła

nawierzchnię. 

Innych spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 19. Zamknięcie obrad LXXVI sesji Rady Powiatu Białostockiego.
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Wobec  wyczerpania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady  Powiatu
Białostockiego
 – Pan Zenon Żukowski zamknął obrady LXXVI sesji  Rady Powiatu VI kadencji,
w dniu 20 kwietnia 2023 roku, o godz. 1415. 

Protokołowała:                                                                                                         Podpisał:

Joanna Sanik                                                                                                           Pan Zenon Żukowski

                                                                                                                  Przewodniczący Rady Powiatu Białostockiego
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